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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire számíthatnak a gyermekvédelmi dolgozók?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

 

Miniszterelnök úr bejelentése szerint több ágazat béremeléséről döntött a kormány, így 2022. január
1-jétől 20%-os fizetésemelést várhatnak a bölcsődei, a kulturális területen és a szociális dolgozók is.
A pedagógusoknak pedig 2022-ben 10%-kal növekedhet a bérük.

Emellett a kormány bejelentette azt is, hogy 200 ezer forintra emelkedik a minimálbér, a garantált
bérminimum esetében eddig konkrét szám nem hangzott el.

Bár  a  szociális  államtitkárság  közzétett  a  béremeléssel  kapcsolatosan  bizonyos  számokat,  még
mindig nem tiszta mi alapján történtek a számolások. Továbbra is kérdéses, hogy a beígért 20%-os
emeléshez  mennyiben  fog  hozzájárulni  a  bérminimum  emelése,  illetve  milyen  konstrukcióban
valósulhat meg a bérrendezés.  

Mindezen kérdések mellet további bizonytalanságot okoz a gyermekvédelemben dolgozók számára
a fizetésemelés, különösen azért, mert legtöbben, akik ezen a területen dolgoznak nem szociális,
hanem  pedagógus  munkakörbe  vannak  besorolva,  így  a  10%-os  emelésre  számíthatnak
valószínűleg.

A valóság  az,  hogy  a  szociális  szférában  dolgozók  –  többségükben  nők  –  úgy  végeznek  el
létfontosságú gondoskodási munkákat,  hogy közben az állam egyáltalán nem becsüli  meg őket.
Havi nettó keresetükből gyakorlatilag lehetetlenség megélni, ráadásul a munkahelyi nehézségek, az



 
alacsony bérezés miatt a legnagyobb fluktuáció a gyermekvédelem területén van. Ez a gyermekek
kötődését, egészséges mentális fejlődését hátráltatja, mely által a felnőttkorban is szociális, társas
kapcsolataikban is nehézségeket okozhat.

1. Szeretném megkérdezni Miniszter urat, hogy valójában mi alapján számolják a fizetéseket, 
valójában mekkora béremelést kapnak a szociális területen dolgozók?

2. A gyermekvédelemben dolgozó pedagógusok számíthatnak -e a 20%-os béremelésre 
ugyanúgy, mint a szociális szférában dolgozó többi kollégájuk?

3. Tervezi -e a kormány a szociális ágazati és pedagógusi bérrendezést több lépcsőben 
végrehajtani, legalább ugyanúgy, ahogy az egészségügyben teszi?

 

Tisztelettel várom érdemi válaszát!

 

Tisztelettel:

Ungár Péter

(LMP)

Budapest, 2021. 10. 20.
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